



大葉大學校際 AI 英文短影音比賽辦法

AI Storytelling Challenge: My University Life & SDGs

(AI 英語故事挑戰賽：我的大學生活與 SDGs 永續發展目標)

一、活動宗旨：

本活動透過短影音創作，培養學生英語表達能力與創意思維，並結合 AI 工具應用，鼓勵學生以英語介紹校園生活及永續發展目標（SDGs），展現多元文化視野與個人觀點。

二、指導單位：教育部；主辦單位：大葉大學國際語言中心。

三、主題範圍：

以英語介紹自身大學生活，並結合校園永續發展（SDGs）相關議題，呈現學生在日常生活中實踐永續行動的經驗，舉例如下(但不限)：

1. 校園節能減碳措施
2. 綠色校園與環境友善行動
3. 永續飲食與資源節約

四、參賽資格：

1. 對象：全國大專院校在學學生（含研究生）均可報名參加。
2. 形式：限以「個人」為單位，採網路報名。
3. 限額：依報名時間先後順序錄取前 20 名，額滿即截止報名。

五、參賽方式：

1. 參賽者須於比賽前 2026 年 5 月 15 日完成報名並上傳完整影音檔。
2. 影片要求：
 - (1) 時長至少一分半鐘，三分鐘以內。
 - (2) 英語呈現，需附字幕或文字稿。
 - (3) 可使用 AI 工具生成，須在影片後註明所用工具。
 - (4) ※參賽作品須為原創，未曾公開發表或參賽，且不得侵害他人著作權及肖像權；違反者一經檢舉並查證屬實，主辦單位得取消參賽資格並追回獎項。主辦單位保有審查及最終解釋權。
3. 比賽當天流程：
 - (1) 主持人播放參賽者影片。
 - (2) 參賽者進行 1 分鐘英文口頭報告，簡述影片製作過程與初步構想。
 - (3) 本校學生須於至現場進行 1 分鐘英文口頭報告，
***校外線上參與者須透過 Google Meet 線上播放影片並進行 1 分鐘英文口頭報告。**

六、評分標準：

1. 英語表達 (35%)：發音清晰、語法正確、表達流暢。
2. 內容創意 (30%)：題材獨特、切合主題。
3. 影片製作 (20%)：呈現方式、AI 應用合理性。
4. 臨場表現 (15%)：現場英文口頭報告流暢度。



七、獎項：

1. 第一名 1 名，獎金 NT\$1,800 元；第二名 1 名，獎金 NT\$1,600 元；第三名 2 名，獎金 NT\$1200 元；佳作 6 名，獎金 NT\$600 元。
2. 以上獎項各頒發獎狀一張。

八、報名方式：

1. 影音檔請先上傳到 YouTube，瀏覽權限修正為「不公開」。
2. 複製影片超連結後，與文字稿一併上傳到報名表單。
3. 報名表單網址 <http://dyu.edu.tw/dyuai>。

九、重要時程：

-  報名截止：2026 年 5 月 15 日前完成報名及影片上傳
-  比賽日期：2026 年 5 月 20 日星期三下午 1:20~3:10
-  活動地點：大葉大學外語大樓 J408 教室



報名連結

十、活動連絡人：大葉大學國際語言中心林高山先生，建議以 Email 來信 ilc@mail.dyu.edu.tw，連絡電話 04-8511888#6007。

十一、本辦法及相關資訊如有更新，以主辦單位網站公告為準。



Da-Yeh University Intercollegiate AI Short Video Competition

AI Storytelling Challenge: My University Life & SDGs

I. Purpose

This event aims to cultivate students' English speaking skills and creative thinking through short video production. By integrating AI tools, students are encouraged to introduce campus life and the Sustainable Development Goals (SDGs) in English, showcasing diverse cultural perspectives and personal viewpoints.

II. Organization

1. **Advisory Body:** Ministry of Education
2. **Organizer:** International Language Center (ILC), Da-Yeh University

III. Themes

The video should introduce your university life in English while addressing campus-related SDG issues, reflecting your experiences in practicing sustainable actions. Examples include (but are not limited to):

1. Energy-saving and carbon reduction measures on campus.
2. Green campus initiatives and eco-friendly actions.
3. Sustainable dining and resource conservation.

IV. Eligibility

1. Participants: Open to all current undergraduate and graduate students nationwide.
2. Format: Individual entries only; registration must be completed online.
3. Quota: Limited to the first 20 applicants based on the registration timestamp. Registration will close once the limit is reached.

V. Participation Requirements

1. **Deadline:** Complete registration and upload the final video file by **May 15, 2026**.
2. **Video Specifications:**
 - (1) **Duration:** Between 1.5 and 3 minutes.
 - (2) **Language:** Presented in English with mandatory English subtitles or a transcript.
 - (3) **AI Usage:** AI tools may be used for generation, but all tools must be credited at the end of the video.
 - (4) **Originality:** Submissions must be original, unpublished, and must not infringe on third-party copyrights or portrait rights. Violators will be disqualified, and prizes will be reclaimed. The organizer reserves the right of final interpretation.
3. **Competition Day Procedure:**
 - (1) The host will play the participant's video.
 - (2) Participants must deliver a **1-minute oral presentation in English**, briefly explaining the production process and the initial concept.
 - (3) **On-campus students:** Must attend in person at the designated venue for the oral presentation.
 - (4) **Off-campus (online) participants:** Must join via Google Meet to play their video and deliver the 1-minute oral presentation.



VI. Evaluation Criteria

Criteria	Weight	Description
English Expression	35%	Clarity of pronunciation, grammatical accuracy, and fluency.
Content Creativity	30%	Uniqueness of the subject matter and relevance to the theme.
Video Production	20%	Presentation quality and the reasonable application of AI.
Oral Performance	15%	Fluency of the live 1-minute English presentation.

VII. Awards

1. **1st Place (1 winner):** NT\$1,800 + Certificate
2. **2nd Place (1 winner):** NT\$1,600 + Certificate
3. **3rd Place (2 winners):** NT\$1,200 + Certificate
4. **Honorable Mention (6 winners):** NT\$600 + Certificate



Reg. Link

VIII. Registration

1. Upload your video to **YouTube** and set the privacy setting to "**Unlisted.**"
2. Copy the video link and upload it along with your transcript to the registration form.
3. **Registration URL:** <http://dyu.edu.tw/dyuai>

IX. Important Dates & Location

1. 📅 **Registration Deadline:** By May 15, 2026.
2. 🕒 **Competition Date:** Wednesday, May 20, 2026, from 1:20 PM to 3:10 PM.
3. 📍 **Venue:** Room J408, Foreign Languages Building, Da-Yeh University.

X. Contact Information

1. **Contact Person:** Mr. Lin Gao-shan (林高山), International Language Center.
2. **Email:** ilc@mail.dyu.edu.tw (Recommended)
3. **Phone:** 04-8511888 ext. 6007

XI. The host reserves the right to modify these rules and related information. Any updates will be posted on the official website.